



Halifax

Regional Centre for Education

At-Home Reading Program

Children need plenty of opportunities to read and be exposed to books in both English and your home language. Spending time reading with your child, both you reading to your child or your child reading to you, is important to your child's reading progress. This Take Home Reading Program will help you provide those opportunities for your child and help them grow as a reader.

Throughout the week, your child will bring home a book(s) to read. It should not take too long for your child to read the book to you, and they could even read it multiple times. They will gain confidence each time they read their book(s). Talk to your child about the book in your home language.

There may be a reading journal that your child brings home with their book(s). The reading journal provides space for you to write the date, title of the book, and comments. You can comment on if the book is too easy or too difficult or if your child enjoyed the book. This information you share in the comment section is very valuable. At the end of the week, the book(s) and journal will be collected and the teacher will read through your comments. These comments will help determine the book(s) for the upcoming week. You know your child best, so your insight is very important to the teacher.

Please know that the most important outcome of this Take Home Reading Program is for your child to love reading. If your child is struggling, frustrated, or even just too tired to read the book one night, it is okay to take a night off. Instead, you could read the book to your child or choose a different book to read to them. Reading to your child is just as important as them reading to you. There is nothing better than enjoying a story together, especially in your home language!

Programme de lecture à domicile

Les enfants doivent avoir de nombreuses occasions de lire et d'être exposés à des livres en anglais et dans leur langue maternelle. Pour que votre enfant progresse en lecture, vous devez passer du temps à lire ensemble, avec des segments où vous lisez et des segments où votre enfant lit. Ce programme de lecture à domicile vous aidera à créer ces moments pour votre enfant et à développer ses capacités de lecture.

Durant la semaine, votre enfant rapportera chez lui un ou plusieurs livres. Votre enfant ne devrait pas mettre trop de temps à vous lire chaque livre et il peut même lire plusieurs fois un livre qu'il aime. Sa confiance augmentera à chaque lecture. Parlez du ou des livres à votre enfant dans votre langue maternelle.

Il se peut que votre enfant ramène un journal de lecture avec son ou ses livres. Le journal de lecture contient des espaces où vous pouvez inscrire la date, le titre du livre et des commentaires. Dans vos commentaires, vous pouvez indiquer si le livre a plu à votre enfant, si la lecture était trop facile ou trop difficile, etc. Vos commentaires nous seront très utiles. À la fin de la semaine, nous récupérerons le ou les livres et le journal pour que l'enseignante ou l'enseignant puisse lire vos commentaires. Vos commentaires seront pris en compte pour choisir le ou les livres de la semaine suivante. C'est vous qui connaissez le mieux votre enfant. L'avis des parents est très important pour les enseignants.

Nous soulignons que l'objectif le plus important de ce programme de lecture à domicile est de faire aimer la lecture à votre enfant. Si votre enfant a des difficultés, s'il est frustré ou simplement trop fatigué pour lire un soir, il n'y a pas de mal à prendre un soir de congé. À la place, vous pouvez lire le livre à votre enfant ou choisir un autre livre à lui lire. Il est tout aussi important de lire à votre enfant que lui demander de vous faire la lecture. Il n'y a rien de mieux que de savourer une histoire ensemble, surtout dans votre langue maternelle!



English &<target Language>, Date